
PROTOKÓŁ NR 0012.7.1.2016  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu  25 stycznia 2016r. 

Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 12.00- 12.30. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie reprezentowania Miasta Jastrzębie-Zdrój w 
Międzygminnym Związku Komunikacyjnym w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

- Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Jastrzębie-Zdrój-
aktualizacja” na lata 2007-2015, za rok 2013 i 2014. 

 
4.  Przyjęcie protokołów z dnia 7 grudnia 2015r. oraz 14 grudnia 2015r. 
 
5.  Wolne głosy i wnioski. 

6.  Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak– Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
  

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 1.  
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące. 
 
• Projekt uchwały w sprawie reprezentowania Miasta Jastrzębie-Zdrój w 

Międzygminnym Związku Komunikacyjnym w Jastrzębiu-Zdroju, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Piotr Kohut – Naczelnik Wydziału 
Spraw Obywatelskich i Komunikacji   

 



Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się – 1.  
 

- Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Jastrzębie-Zdrój-
aktualizacja” na lata 2007-2015, za rok 2013 i 2014. 

Komisja zapoznała się z powyższym Raportem.  

Józef Kubera-radny RM 
Jeżeli ktoś coś robi, to niech się pofatyguje do spółdzielni i weźmie dobre dane, w 
pozycji Górnicza Spółdzielnia Mieszkaniowa str.7, gdzie jest informacja o tym, 
jakie nakłady spółdzielnie mieszkaniowe poniosły, bo w GSM wniesiono budynki 
ul.Jasna 2-20 i ul.Jasna 22-40 i kwoty na ocieplenie się nie zgadzają. Gdyby ktoś 
pomyślał tj.wskazana kwota, to koszt dużego budynku na ul.Turystycznej i 
ubiegłoroczny koszt 1.421.000,00 zł i tak się kształtował, a niski budynek w 
granicach 400 tys. zł. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Te dane są ze spółdzielni. Piszemy do nich i oni nam odpowiadają. Wszystkie 
dane tabelaryczne, które są w raporcie, a nie dotyczą gminy, są na podstawie 
informacji przekazywanych.   
 
Józef Kubera-radny RM 
Tutaj są takie kwoty i ul.Poznańska 2-12 kwota 1.139.000,00 zł, a 
czteropiętrowe, 10-cio klatkowe 1.500.000,00 zł. 
 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta  
Być może z zakresem jeszcze dodatkowych robót? Trudno powiedzieć. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Pan wie, że orientuję się w kwotach dotyczących osiedla w spółdzielni.  
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie podważam tego. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Lepiej wystąpić o weryfikację, bo jest to okłamanie. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta  
Dodatkowe zapytanie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Wydaje mi się, że podano całą kwotę zadania, które było na całe osiedle.  
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Na całe osiedle? Nie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Może nie na całe osiedle, tylko całe zadanie, nie licząc tylko środków z ochrony 
środowiska, a dodając wszystko, co zrobili.  
 
 



Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta  
Być może np.dofinansowanie do wymiany okien itp., czyli takie koszty, które 
związane są z ociepleniem, czy modernizacją systemu? 
 
Ad.4.  
Przyjęcie protokołów z dnia 7 grudnia 2015r. oraz 14 grudnia 2015r. 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 7 grudnia 2015r. 

- Protokół przyjęto głosami: za – 4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

Przyjęcie protokołu z dnia 14 grudnia 2015r. 

- Protokół przyjęto głosami: za – 4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski.   

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Czy MZK może wydać broszury tj.rozkład jazdy czerwonych autobusów, o które 
pyta sporo ludzi. Wiem, że są tablice i nie wszystkie jeszcze świecą. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie świecą z powodu tego, że energetyka nie założyła jeszcze liczników, a nie 
wad montażowych. Wszystkie tablice były sprawdzone pod agregatem 
prądotwórczym i teraz energetyka musi to olicznikować, bo taki jest przepis. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Czy coś takiego może być w kioskach do kupienia? Składam taki wniosek, żeby 
można było taki rozkład wyprodukować i kupić odpłatnie. Zapłaciłem za to 20 zł, 
ponieważ ktoś to prywatnie zrobił i wrzucił do sklepiku, ale jest to bardzo 
przydatne.  
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Widzę, że są jeszcze inni przewoźnicy. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Tak, są inni przewoźnicy, ale jeżeli można coś takiego wydać, to bardzo bym 
prosił.  
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Jeżeli już, to można wydać odnośnie własnych przewozów.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Tylko na czerwone autobusy. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Szkoda, że nie ma pana Dyrektora Krakowskiego, ponieważ jest neon osiedla 
Barbary na ul.Jasnej 2-20, który jest nieczynny. Pan Dyrektor powiedział, że jest 
do wymiany i mieszkańcy o to pytają. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Jest stary? 



 
Józef Kubera-radny RM 
Tak i będzie wymieniany. Kiedy by to było, chodzi o przypuszczalną datę, bo 
rozmawiałem z panem Dyrektorem, tylko zapomniałem to uściślić. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Na ten rok na pewno nie mamy zaplanowanych żadnych dodatkowych i jeżeli już, 
to jest neon z osiedla Staszica, który ściągnęliśmy żeby przezbroić. Myślę, że na 
ten temat będziemy rozmawiali ze spółdzielnią „Nowa”. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Jest jeszcze sprawa śmieci i powiem szczerze, że jest mi wstyd chodzić do 
Zarządu Spółdzielni. Spółdzielnia na pewno wysłała jakieś pismo, pani Prezes 
miała to pisać. Pytano mnie tak, jak zadałem pytanie „co w tym kraju poszło 
procentowo z 7 na 12,70?” Jest to potężne obciążenie dla nas mieszkańców. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie przyszło jeszcze żadne pismo. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
To, co powiedziałem, że główną opłatą jest odbiór i przetworzenie odpadów. 
Dodatkowo 1,10 zł jest doliczane do… 
 
Józef Kubera-radny RM 
To jest horrendalne. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Horrendalne, ale to było w postępowaniu publicznym i nie jesteśmy w stanie 
wpłynąć na wykonawcę, tylko jest postępowanie otwarte i zobaczymy. Teraz 
będziemy otwierali przetarg jeszcze raz i to, co mówiłem, że będziemy chcieli w 
styczniu  ogłosić przetarg. Chcielibyśmy, aby to rozstrzygnięcie i oczywiście 
zobaczymy, czy nie będzie odwołań, jakie będą oferty, czy będą ważne oferty, 
ale chcielibyśmy to przed pierwszym półroczem wprowadzić. Jeżeli się obserwuje 
w poszczególnych miastach jak to wygląda, to niestety wygląda to podobnie. 
Nawet gdybyśmy zrobili w głębi śląska, czy też u nas średnią cenę, to średnia 
cena i gdybyśmy nie mieli pojemników oscylowałaby w granicach ok. 11 zł. Tak 
to wygląda i to nie jest zła wola Rady, ani nas, bo innej metody nie ma. 
Ustawodawca nakazał pewne elementy, które są tzn. to, co musimy przyjmować, 
jak system powinien wyglądać i to musimy spełniać. Jest prosty przykład, jak 
podjęliśmy uchwałę i poszło to do Nadzoru Prawnego, to pomimo, że 
funkcjonowało to wcześniej i nie zmienialiśmy tego, to Nadzór Prawny stwierdził, 
że jest nieprawidłowo. Musieliśmy to po raz kolejny zmieniać.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Zgadzam się i pani Naczelnik dobrze to wytłumaczyła, tylko powiem tak, czy my 
mieszkańcy w tym kraju musimy się na wszystko zgadzać? Pani sama 
powiedziała, że była dobra uchwała i tylko się dopisuje. Czy nie można skrzyknąć 
miast, prezydentów, burmistrzów w protest. Ponieważ, to przekłada się tylko na 
mieszkańców. Mieszkańcy ubożeją, czego byśmy nie powiedzieli, to jest gro 
mieszkańców, którzy są majętni, ale to tutaj na śląsku, może gdzie indziej 
nieliczni. Emerytury starszego portfela są coraz mniejsze. Wracając z Komisji 
Mieszkaniowej, gdzie widzę niektóre wpłaty, ale jakie jest zadłużenie spółdzielni? 
Druga rzecz, gdyby ustawa była, to bym się zgodził na nią, jeżeli obciążałaby 



Skarb Państwa, to proszę bardzo. Natomiast, obciążając spółdzielnie 
mieszkaniowe i inne podmioty, to przepraszam, ale dlaczego mam płacić za 
wszystko. Tak, jak kiedyś już powiedziałem, że to co widzimy w mieście 
Jastrzębie i jak ktoś przyjedzie i mówi „jak tutaj jest ładnie”, to mało jest mi 
powiedzieć, że jest to zasługą Miasta i mówię, że jest to zasługą spółdzielni. Duże 
nasadzenia, remonty budynków, bo w tym mieście 70% mieszkańców mieszka w 
zasobach spółdzielni mieszkaniowych. Ciężko jest mi się z tym zgodzić i wiem, że 
głosowanie było prawie na linii, bo było 34/33/33 za i przeciw sumujące się, ale 
jak długo mamy to znosić? W Żorach cena od początku została uśredniona i może 
jednak byśmy powrócili do tego? Nie wierzę do końca, że wszyscy będziemy 
segregowali, nie ma takiego państwa na świecie, choćby nie wiem, jakie były 
kary.  
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Więc, będziemy to po prostu płacić. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Jest inna droga tzn. kupuje ktoś butelkę coca coli i płaci 1 zł za butelkę, która 
jest oznakowana. Wnioski są takie, że byłoby prościej za to wymusić. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Butelki, to oczywiście bardzo dobry pomysł i popieram go, ale to nie jest główny 
problem. Każdy chodzi do sklepu i widzi w jaki sposób kupujemy towary. Kiedyś  
towary kupiliśmy masowo i były owinięte w jakiś pergamin lub papier, a dzisiaj 
mamy poporcjowanie i proszę spojrzeć na kupujących i przyjrzeć się, ile kupuje 
się w ciągu dnia jednorazówek? Jaki jest okres żywotności i ile śmieci 
wytwarzamy? Z racji tego, że teraz mocniej się tym interesuję, przyglądam się 
temu i na prawdę są to potężne ilości wydawanych pieniędzy w taki sposób, 
który nie musielibyśmy wydawać. Jak widzimy śmieci przy naszych budynkach, 
to niestety trzeba powiedzieć, że segregacja gdyby ktoś chciał się mocno 
przyjrzeć, to ona nie funkcjonuje. Tam, gdzie jest trochę podzielonych, to chwała 
im za to i mam nadzieje, że będzie się to poprawiało, bo niestety mamy takie 
przepisy, które nakładają to, żeby poziom recyklingu był coraz wyższy. 
Oczywiście, jeżeli mamy jakiś przepis, żeby doprowadzić do tego, że będziemy 
mniej płacić, to niech ktoś powie, a m.in. warunkiem jest to, żeby powstało 
więcej regionalnych instalacji przetwarzania odpadów i żeby zaczęła się faktyczna 
konkurencja, bo to jest tak naprawdę główny ciężar opłat. To, że ustawodawca 
stwierdził tutaj, że pracownicy muszą dużo pracy wykonać, bo to nie jest samo 
wyzwanie, ale musimy to robić zgodnie z procedurą. Nie zakończyliśmy jeszcze 
postępowania ze spółdzielniami za okres, który nie był płacony. 
 
Józef Kubera-radny RM 
My spłacamy do marca. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Powiem tak, możemy protestować i nie robić, ale wykonawcę musimy wyłonić i 
wykonawcy tak naprawdę nie interesuje, czy ściągniemy pieniądze, czy nie. 
Podpisujemy jako Miasto i mamy zapłacić, a jeżeli nie będziemy mieli tych 
środków, to z każdych innych środków płacimy należność. 
 
Józef Kubera-radny RM 
To, co pan powiedział na początku o workach, kupujemy w workach i gdybyśmy 
policzyli to, co przeciętna rodzina wyrzuca w większych workach i jakby to 



przeliczyć przez grubość i większość worków, to nie wiem czy nie byłoby to samo 
i również jest to trudne w utylizacji. Po drugie, pytałem kiedyś dlaczego 
jastrzębska firma nie stanęła, czy nie wygrała przetargu? Ponieważ, zaraz po 
nowym roku widziałem, że „Komunalnik” wywoził tzn. wygrała firma „Transgór”, 
bo były trzy firmy w jednakowej cenie, a dalej wykonuje podwykonawca. Jest to 
samo, co z przewozami tzn. „Warbus” wygrał przetarg, a nasza lokalna firma 
trzydziestu kierowców na bruk. Czy to się z tym nie wiąże?  
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
To nie jest wina Miasta. 
 
Józef Kubera-radny RM 
To jest wina Miasta. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Musiałbym zrobić wykład na temat ostatnich orzeczeń i rozstrzygnięć sądowych, 
mówiących o podwykonawcach. Ostatnio trafiłem na takie rozstrzygnięcie, że 
zamawiającego nie interesuje, jeżeli firma która wygrała wzięła podwykonawcę i 
mu nie zapłaciła, a robota jest wykonana i zapłacono głównemu wykonawcy. 
Firma podwykonawcza wysądziła, bo wykonała robotę na rzecz gminy.   
 
Józef Kubera-radny RM 
Występuję w imieniu tych wszystkich biednych ludzi. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Pracujemy nad tym, aby jakieś osłonowe robić, ale to nie jest łatwe. Natomiast, 
gro mieszkańców, którzy się kwalifikują dostają w tej chwili tzw. dodatki 
mieszkaniowe. Osoby, które mają niski dochód i przychodzą, otrzymują dodatek 
mieszkaniowy, dodatek energetyczny i jest wspomaganie. To nie jest tak, że  
osoby są zostawione bez niczego. Rozważamy jeszcze możliwość dopłacania dla 
osób najuboższych, ale to nie jest takie proste jakby się wydawało. Pracowaliśmy 
już w szerszym gronie z OPS, PSM i Wydziałem Gospodarki Komunalnej, żeby to 
wypracować. Musimy popatrzeć na to jeszcze z innej strony, bo jeżeli dopłacimy 
z budżetu, to gdzieś trzeba…  
 
Józef Kubera-radny RM 
Trzeba zabrać. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
To nie jest tak, że możemy dokładać zadań, a nie mieć pokrycia finansowego.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Temat śmieci od samego początku tj.2011 roku nabiera mocy i tym bardziej 
teraz, kiedy wszystko kręci się wokół pieniędzy, które są naprawdę wysokimi 
stawkami patrząc z punktu widzenia wydatków mieszkańców. Natomiast, patrząc 
w odniesieniu do gmin sąsiednich, to są bardzo zbliżone kwoty, bo mamy 12,60 
zł, gdzie pan Prezydent powiedział, że ponad 1 zł jest za pojemnik, czyli kwota 
jedenastu złotych z groszami. Wodzisław 10,80 zł i czeka ich podwyżka, Żory 11 
zł, czyli nie oszukujmy się, że stawka będzie niższa. 
 



Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Miasto Lędziny, które jest małą gminą w porównaniu do nas i ma 12 zł. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ważną rzeczą jest to, że ilości odpadów nie będą się zmniejszać. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
One wzrastają. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Od wielu lat jest powiedziane, że liczba mieszkańców maleje, a ilość odpadów 
zwiększa się i dlaczego? Również dlatego, że większość rzeczy jest pakowana i 
zgadzam się z tym i rozmawialiśmy z panem radnym, że faktycznie potrzeba 
tego, co było kiedyś. Jest co prawda polityka krajowa, która mówi o zapobieganiu 
powstawaniu odpadów, ale to, że przedsiębiorcy będą odbierać butelki w 
sklepach i również na zasadzie wymiany, to gmina na to nie ma wpływu. 
Wszystko idzie odgórnie, a ustawa jaka jest, taka jest tzn. jest beznadziejna. 
Jeżeli nawet na początku miała jakiś zarys, to poprzez ciągłe dokładanie zapisów 
stworzyło się to, co mamy w tym momencie. To również nie jest nasza wina, to 
wszystko idzie od góry. Pan powiedział również o innych zasadach i 
zamówieniach, a to również jest przepis Prawa zamówień publicznych i to idzie 
od góry. Przepisy prawa są tworzone, a my je tylko realizujemy. Czy coś 
zmienimy? Ogłaszamy przetarg, ale nie byłabym tutaj tak bardzo skłonna do 
tego, że cena będzie dużo niższa. Wychodzi na to, że będą to stawki chyba 
zbliżone, które faktycznie będą nas kosztowały i będą takie pobierane za odbiór 
odpadów i są to potężne kwoty w przeliczeniu na jednego mieszkańca. 
Natomiast, dopóki będą takie, a nie inne zapisy prawa, to inaczej nie będzie. Nie 
liczę na to, że przepisy prawa się zmienią. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Wprowadzić prawidłową gospodarkę, segregować u źródła i to jest lekki kierunek 
na ewentualne obniżenie kosztów. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Bo obniżymy ilość masy i odpadów, które będą szły do segregacji. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przetarg pokaże również pewne rzeczy i mamy jeszcze 22 miesiące na to, aby 
prześledzić system i zobaczyć, czy jest prawidłowy. 
 
Stefan Woźniak -Przewodniczący Komisji  
Jeszcze jedna sprawa, firma która wywozi plastiki w dniu dzisiejszym po godzinie 
dziewiątej, jeździ samochodem odkrytym bez założonej siatki i wszystkie worki 
plastikowe fruwały. Bardzo bym prosił, aby pani uczuliła, że jak wywożą, aby 
nakrywali to siatką. Z nowego osiedla jechali na stare osiedle. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest wymóg obligatoryjny posiadania siatki na samochodach. 
 
Stefan Woźniak -Przewodniczący Komisji  
Ale nie założyli. 
 
 



Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To było os.1000-lecia? 
 
Stefan Woźniak -Przewodniczący Komisji  
Około godziny 9.30. 
 
Ad.6.   
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował zebranym za przybycie                    
i zakończył posiedzenie. 

  

Przewodniczący Komisji  
  Gospodarki Komunalnej  

                                                               Stefan Woźniak 

Protokołowała 
Alicja Kogut 

          

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


